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CYKLUS „SEMESTR DISKUSÍ“ ODSTARTUJE VE VELKÉM. DISKUSÍ 
S REKTOREM 
 
V dnešní době, kdy je efektivní komunikace klíčová, se většina lidí musí 
učit, jak prezentovat své názory v souladu s etickými standardy. Právě ve 
prospěch tohoto cíle vznikl v rukou studentů akademiků cyklus „Semestr 
diskusí“. Prvním hostem, kterého 24. října 2024 ve 14:00 h na Filozofické 
fakultě Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem přivítají, bude rektor 
univerzity doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D. 
 
„Tento projekt má za úkol nejen podnítit zájem o důležitá společenská témata, 
ale také v diskutujících probudit zapomenuté rétorické schopnosti a rozšířit 
názorové spektrum. Univerzita poskytne pro cyklus potřebné zázemí  
a kvalifikované pracovníky, kteří se s chutí aktivně do diskusí zapojí. Nabídnou 
širokou paletu intersekčních témat – od otázek vzdělávání a bezpečnosti po 
světové konflikty, interkulturní pohledy aj. Díky tomu si na své přijde každý,“ 
uvádí Světlana Truhlářová, studentka FF UJEP a členka rady Politologického 
spolku FF UJEP (sPOLek).   
 
Jedinečnost cyklu spočívá v diverzitě pozvaných hostů z různých oborů a praxí 
nejen z blízkého okolí, ale i z různých koutů světa. Aby se debaty nesnížily na 
neformální výměnu názorů, organizátoři obstarali moderátory, kterými budou 
vedoucí katedry politologie a významný buditel studentského potenciálu,  
Mgr. Petr Bláha, Ph.D., spolu s ombudsmankou Mgr. Lucií Tesařovou. Studenti 
tak dostanou jedinečnou příležitost vyjádřit svůj názor (v souladu s etickým 
kodexem) před těmito osobami, což pomůže prolomit bariéru mezi studenty  
a akademickými pracovníky. 
 
Doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D., je v univerzitním prostředí v pozici 
manažera již od roku 2013, kdy byl zvolen děkanem FSE UJEP ve dvou po sobě 
jdoucích obdobích., Minulý rok se jako nově zvolený rektor postavil do čela UJEP. 
Geograf, který se věnuje regionálnímu rozvoji a veřejné správě, je zároveň 
podporovatelem různých iniciativ – i těch studentských, ve kterých vidí potenciál. 
V rámci diskuse se zaměří na téma „Adekvátní podmínky studenta na UJEP“, 
čímž vytvoří most mezi vlastním vedením a sděleními, která mají stran kvalitní 
výuky na srdci univerzitní studenti.  
 
„Když studenti s touto aktivitou přišli poprvé, tak jsem ji uvítal, protože to je 
přesně role, kterou by studenti v akademickém světě měli hrát Vzpomněl jsem si 
také, jak jsme jako studenti věnovali svůj čas spíše drobným neškodným 
výtržnostem v akademickém prostředí, protože myšlenka oslovit například 
rektora univerzity k diskusi byla až absurdní. Proto mám skutečnou radost, že se 
do toho studenti pustili a přímo diskusí s rektorem. On je v mých očích prvním 
rektorem, kterého jsem zažil, co nepostrádá otevřenost vůči komukoliv  
v akademické scéně. Sám nejsem a nechci být konvenčním akademikem, takže 
oceňuji určitou odvahu studentů k takovéto aktivitě. A v neposlední řadě si vážím 

toho, že, a teď mi odpusťte označení pana rektora, do toho  ‚Kouťas‘ jde…,“ 

přemítá dr. Bláha. 
 
Iniciativa, která vznikla z popudu studentů na FF UJEP za pomoci výše 
zmíněných aktérů, má ambici stát se postupem času nedílnou součástí života na 
fakultě a univerzity jako celku.  
 
„Věřím, že rozproudění diskusí nejen znovu zažehne zápal v akademické obc i, 
ale také přispěje k posílení přátelské atmosféry na univerzitě. Diskuse mohou 
pomoci vynést na povrch některé, v očích studentů, pod koberec zametené 
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problémy a otestovat schopnost se prosadit nejen během své akademické cesty, 
ale i po celý zbytek svého života,“ dodává student FF UJEP Marek Řízek, 
přeseda sPOLku UJEP. 
 
Diskusní cyklus „Semestr diskusí“ pořádá sPOLek pod záštitou Univerzity Jana 
Evangelisty Purkyně v Ústí na Labem, který podporuje svými prostředky vedení 
Filozofické fakulty UJEP. SPOLek je studentská iniciativa fungující na FF UJEP 
třetím rokem se snahou aktivizovat a utvářet dění na univerzitě. Aktivitu spolku 
lze sledovat na instagramovém účtu: @spolek_ffujep.  
 
Fotografie k volnému užití: Jaroslav Koutský, rektor UJEP; archiv UJEP   
  
Příloha: Plakát  
 
Kontakt: Mgr. Monika Balatá, monika.balata@ujep.cz, 731 915 020 
 
Mgr. Jana Kasaničová, tisková mluvčí 
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